

Disclosure of Material Information

To: Bahrain Bourse

Aluminium Bahrain B.S.C. (Alba) would like to announce the following material information:

الإفصاح عن معلومات جوهرية

السادة / بورصة البحرين

تعلن ألمنيوم البحرين ش.م.ب. (البا) عن الإفصاح عن معلومات جوهرية المبين تفاصيلها أدناه:

Date	11 August 2022 11 أغسطس 2022	التاريخ
Company Name	Aluminium Bahrain B.S.C. (Alba) ألمنيوم البحرين ش.م.ب. (البا)	إسم الشركة
Trading Code	ALBH	رمز التداول
Subject	Alba Discloses its Financial Results for the Second Quarter and H1 of 2022 البا تعلن نتائجها المالية للربع الثاني والنصف الأول من العام 2022	الموضوع
Material Information	YES	المعلومات الجوهرية
Impact on Financial Position	YES	الأثر على المركز المالي
Previous relevant disclosures (if any)	Alba Discloses its Financial Results for the First Quarter of 2022 12 May 2021 البا تعلن نتائجها المالية للربع الأول من العام 2021 12 مايو 2022	إفصاحات سابقة ذات صلة (إن وُجدت)
Name	Ms. Eline Hilal	الإسم
Title	Director - Investor Relations, Insurance and Corp. Secretary	المسمى الوظيفي
Company Seal ختم الشركة		Signature التوقيع
		



Media Release – Thursday 11 August 2022

FOR IMMEDIATE RELEASE
MANAMA (ALBH)

Aluminium Bahrain B.S.C. (Alba) (Ticker Code: ALBH) presents its financial results as per the International Financial Reporting Standards (IFRS) accounting rules. All investors and reporters are requested to read Alba's Condensed Consolidated Interim Financial Information as at 30 June 2022 (Reviewed) which are posted at www.albasmelter.com.

Alba's official press release and full set of Financial Statements are also available on [Bahrain Bourse website](#).

Alba's Financial Results for the Second Quarter and First Half 2022 are summarized below:

Alba Discloses its Financial Results for the Second Quarter and H1 of 2022

Q2 & H1 2022 Financial Performance

Aluminium Bahrain B.S.C. (Alba) (Ticker Code: ALBH), the world's largest aluminium smelter w/o China, has reported a Profit of **BD181.9 million (US\$483.9 million)** for the **second quarter of 2022, up by 97% Year-over-Year (YoY)**, versus a Profit of BD92.6 million (US\$246.2 million) for the same period in 2021. The Company reported **Basic and Diluted Earnings per Share of fils 128 for Q2 2022** versus Basic and Diluted Earnings per Share of fils 65 in Q2 2021. **The Total Comprehensive Income for Q2 2022 stood at BD201.9 million (US\$536.9 million)** versus Total Comprehensive Income for the second quarter of 2021 of BD90.7 million (US\$241.1 million) – **up by 123% YoY**. **Gross Profit for Q2 2022 was BD208 million (US\$553.2 million)** versus BD123.7 million (US\$328.9 million) for the same period in 2021 – **up by 68% YoY**. With regards to the **Revenue in Q2 2022**, Alba generated **BD520.4 million (US\$1,384 million)** versus BD370 million (US\$984 million) in Q2 2021 - **up by 41% YoY**.

For the First Half of 2022, Alba has reported a **Profit of BD328.7 million (US\$874.3 million), up by 127% YoY** versus a Profit of BD144.8 million (US\$385.1 million) for the same period in 2021. The Company reported **Basic and Diluted Earnings per Share of fils 232 for H1 2022** versus Basic and Diluted Earnings per Share of fils 102 for the same period in 2021. Alba's Total Comprehensive Income for H1 2022 was **BD357.9 million (US\$951.8 million), up by 140% YoY**, compared to a Total Comprehensive Income of BD149.1 million (US\$396.5 million) in H1 2021. **Gross Profit for the First Half of 2022 was BD386 million (US\$1,026.7 million)** versus BD204.2 million (US\$543.0 million) in H1 2021 – **up by 89% YoY**. Alba generated in H1 2022 **Revenue of BD975.3 million (US\$2,593.9 million)** versus BD672.7 million (US\$1,789 million) in H1 2021 - **up by 45% YoY**.

Disclaimer: The information contained in this press release is for media dissemination only.



Total Equity as at **30 June 2022** stood at **BD1,770.6 million (US\$4,709.1 million)**, up by 18%, versus BD1,503 million (US\$3,997.4 million) as at 31 December 2021. Alba's **Total Assets** as of **30 June 2022** were **BD2,717.3 million (US\$7,226.9 million)** versus BD2,624.6 million (US\$6,980.3 million) as at 31 December 2021 - up by 3.5%.

Alba's top-line were driven by higher LME prices (up by 20% YoY in Q2 2022 and up by 37% YoY in H1 2022) despite flat growth in Sales' volume while the bottom-line for Q2 and H1 2022 was driven by higher top-line and partially impacted by higher Cost and Distribution Expenses.

In addition, Alba's Board of Directors recommended to distribute an interim dividend of **BD45,120,000 (US\$120 million)**, equivalent to Fils 31.88 per share (US\$0.08478 per share), to the shareholders whose names are registered on the Company's register on the Record Date.

Industry Highlights

Economic Uncertainty Takes its Toll on Global Aluminium Industry (-2% YoY)

- Weak economic activity, higher inflation and rising interest rates are hitting all manufacturing industries, and this has affected consumer demand negatively as buyers are forced to cut back on non-essential items
- US: Aluminium demand continues to be resilient (+7% YoY) supported by a surge in the construction and transport sectors
- Middle East: Demand up by 3% YoY supported by higher consumption in UAE (+5% YoY) & Bahrain (+4% YoY)
- China: Demand was impacted by strict pandemic lockdowns and logistic issues (-6% YoY). Numerous sectors such as construction, packaging and consumer durables have suffered the most
- Europe: The increase in cost-of-living has weighed down on consumer spending as the risk of recession increases (- 4% YoY)

World Market Supply up by 3% YoY

- Macroeconomic factors continue to pressure markets, resulting in unclear direction and price trends in commodities
- China: A net exporter as its output reached record levels (up by 4% YoY) since April, but demand has not followed the same path due to impact of lockdowns
- Europe leads World ex-China output with its production down by 5% YoY as a result of soaring energy prices
- Middle East: Supply jumped by 5% YoY led by higher production in UAE (+11% YoY)

Disclaimer: The information contained in this press release is for media dissemination only.



- World Market: In surplus with China (+40Kt) and without China (+64Kt)

LME Price & Inventories

- LME-Cash averaged US\$2,882/t in Q2 2022 -- up by 20% YoY [lowest: US\$2,397/t on 30 Jun'22 and highest: US\$3,483/t on 1 Apr'22]
- LME inventories hit record low at c.0.4 million (down by 76% YoY)

Alba Environment, Social and Governance (ESG) Highlights (H1 2022)

- Alba lands the Royal Society for the Prevention of Accidents (RoSPA) Gold Medal Award for the ninth consecutive year
- Alba became the First Company in Bahrain to Refinance its Existing Syndicated Loan of c.US\$1.247 Billion tied to Sustainability Linked Targets
- Alba recognized as the top Company in Bahrain on the Environmental, Social and Governance (ESG) ratings list by ESG Invest - the investment research arm of 'Sustainability Excellence'
- Alba hosts a delegation of Bahrain Association of Banks to further its ESG goals on 12 June 2022
- Alba launched its plant wide ESG Campaign 'A Journey, Not A Destination' on 20 June 2022
- 29 million safe working hours without LTI achieved on 09 August 2022

Alba Major Operational Highlights (H1 2022)

- Sales' volume topped 742,658 metric tonnes (MT) (almost flat) while Production reached 787,592 MT, up by 1.7% YoY
- Value Added Sales averaged 67% of the total shipments versus 64% (+70% VAP Sales in Q2 2022)
- Alba opened its Sales' Office in Singapore to strengthen its footprint in the Asian continent
- Alba signed Agreement with Mitsubishi Power & SEPCOIII as EPC contractor for Block 4 in Power Station 5
- Alba secured a 10-year Offtake Agreement with South32 for the supply of Alumina
- Al Hassalah achieved savings of US\$90.35 million (including US\$10 million one-off savings from working capital)

2022 Alba Priorities

- Deliver on newly-launched ESG roadmap in line with Bahrain's Objectives for 'Net Zero Emissions' by 2060
- Embed ESG in operations and processes as well as deliberate with various stakeholders and partners potential ESG initiatives to further sustainable value across our value-chain

Disclaimer: The information contained in this press release is for media dissemination only.



- Exceed 2022 Production Target of 1,560,000 MT and deliver on AL HASSALAH savings' target of US\$100 Million by 2022-end
- Continue to screen potential Upstream Opportunities to secure 1/3 Alumina requirements
- Capitalise on Aluminium Stewardship Initiative and Ecovadis Certifications to penetrate new markets & increase VAP beyond 70% of Sales
- Complete the financial closure of PS5 Block 4 and award the Solar Farm Project by Q4 2022
- Progress with the pre-feasibility study for Line 7 smelter

Commenting on Alba's financial performance for the Q2 and H1 of 2022, the Chairman of Alba's Board of Directors, Shaikh Daij Bin Salman Bin Daij Al Khalifa stated:

"We have had an unmatched financial performance as we set new benchmarks in the last 3 quarters (Q4 2021, Q1 and Q2 2022) and on many fronts:

- Profit of BD328.7 million (US\$874.3 million) in H1 2022 - up by 127% YoY
- Value Added Sales top 70% in Q2 2022 – a first time in our history (67% in H1 2022)
- Safety: a new leap was achieved with more than 29 million safe working hours without LTI

This strong performance has enabled us to distribute an interim dividend of US\$120 million to our shareholders. As we progress into the rest of 2022, we remain committed to build sustainable returns while also delivering further value to our shareholders."

Adding further, Alba's Chief Executive Officer, Ali Al Baqali said:

"Our exhibit profitability was backed by improved product mix towards Value Added Products' Sales and sound cost savings. Despite the logistics' challenges in the market, we have been able to deliver another strong quarter by capitalising on higher LME price and that has allowed us to service our loans and reduce our overall debt profile.

We are only as good as our employees; it is thanks to our collective proactiveness in Safety, we have reached a record landmark with topping more than 29 million safe working hours without LTI."

Alba Management will hold a conference call on Monday 15 August 2022 at 2 PM Bahrain Time to discuss its Operational, ESG and Financial performance for Q2 & H1 2022 as well as outline the Company's priorities for 2022.

ENDS



Photo Caption

Chairman of Alba's Board of Directors Shaikh Daij Bin Salman Bin Daij Al Khalifa
Alba's Chief Executive Officer, Ali Al Baqali

About Aluminium Bahrain B.S.C. (Alba) [Ticker: ALBH]

At plus-1.561 million metric tonnes per annum (2021), Alba is the world's largest Aluminium smelter ex-China with more than 50 years of excellence in Operations, Safety, Environment and Socio-Economic Development.

A blue-chip asset of the Kingdom of Bahrain, Alba completed five decades of commercial operations in May 2021. The Company marked its Golden Jubilee by breaking all its previous records in Safety and topping 25 million Safe working-hours without Lost Time Injury (LTI) on 30 April 2022; this Safety milestone came alongside exceeding 25 million metric tonnes (MT) in overall production since the Company began its operations in 1971.

Alba produces high-quality Aluminium products in the form of Standard and Value-Added Products (VAP)s, which are exported to more than 240 global customers through its sales offices in Europe (Zurich), Asia (Hong Kong & Singapore) and subsidiary office in the U.S. Alba is dual listed on Bahrain Bourse and London Stock Exchange and its shareholders are Bahrain Mumtalakat Holding Company B.S.C. © (69.38%), SABIC Industrial Investments Company (SIIC) (20.62%) and General Public (10%). Alba holds globally-recognised certifications such as ISO 9001, ISO 14001, ISO 27001, ISO 45001, IATF 16949:2016, ISO 22301:2012 Business Continuity Management System (BCMS) and ASI Performance Standard Certification and Ecovadis Certification.

As the first Aluminium smelter in the Middle East, Alba has been a major contributor to the social, industrial and economic development of the Kingdom of Bahrain. Alba sits at the heart of a thriving Aluminium downstream sector in Bahrain, which accounts for approximately 12% of the Kingdom's GDP. As one of the biggest national companies, Alba has ensured not only the employment of Bahrain nationals (84% in 2021) but also the enhancement of their capabilities through education, training and development initiatives at every stage of their career. Alba is recognised as one of the top industrial companies in the world with high standards in Environment practices, Social contribution and Corporate Governance. Launched in February 2022, the Company's ESG Roadmap outlines 6 priority areas - (1) Decarbonisation, (2) Green Energy & Aluminium, (3) Circular Economy & Secondary Aluminium, (4) Employee Welfare, (5) Collaboration & Partnership and (6) Transparency, Communications & Due Diligence. Since its inception, Alba has invested into numerous environment, sustainable and socio-economic development projects that have had a positive impact on the society. Alba's recent projects such as the first-of-its-kind US\$37.5 million zero-waste Spent Pot Lining Treatment Plant and the upcoming 5-7 MW Solar Farm Project are tangible efforts to meet the goals of Bahrain's Economic Vision 2030 as well as the Net Zero Carbon targets led by HRH the Crown Prince and Prime Minister of Bahrain. Alba will play a crucial role in the upcoming Aluminium Downstream Park, which will increase the contribution of non-oil sectors to the GDP of Bahrain.

Alba's motto 'Safety First, Safety Always' has ensured that the Safety and well-being of its employees and contractors' workforce remain a top priority. The Company has been recognised internationally for its excellent Safety and Health track record with awards such as the RoSPA Gold Award (9 years in a row) and International Safety Award with Merit from British Safety Council, as well as six major National Safety Council (NSC) USA awards for 2021. Alba has also been recognised for its initiatives to produce Aluminium responsibly through awards such as Top ESG performer in Bahrain by ESG Invest, Safeguard Label from Bureau Veritas and Best Corporate Governance Award by Ethical Boardroom.

Alba Power Station 5 Block 4 Expansion Project

Alba Power Station 5 (PS5) Block 4 is a Combined Cycle Power Plant that is an expansion of the existing PS 5.

PS5 Block 4 Project is the addition of a fourth Block of similar 1:1:1 configuration with J-class gas turbine technology and with minimum nominal ISO rating of a 680.9 MW and includes tie into the existing 220kV Substation. The efficiency of this combined cycle power plant is much higher than the combined cycle power plants of PS3 and PS4. On completion of PS5 Block 4 Expansion Project, the capacity of PS5 will increase from 1,800 MW to 2,481 MW.

Mitsubishi Power & SEPCO III consortium will be responsible to design, engineer, procure, construct and commission Block 4. PS5 Block 4 commercial operations are expected to begin in Q4 2024.

Alba External Grievance Mechanism

Alba's External Grievance Mechanism receives and facilitates the resolution of any affected communities' concerns and grievances about Alba's Environment and Social (E&S) performance. External grievances about Alba's E&S performance can be logged via the [Alba Integrity Line](#) - an independently operated confidential reporting hotline in multiple languages - via a toll-free phone system or via the intranet 24 hours a day.

Disclaimer: The information contained in this press release is for media dissemination only.



Alba Response to COVID-19 Pandemic

Alba's response strategy to COVID-19 was initiated back to January 2020 in line with the guidelines of Bahrain National Taskforce for Combating Coronavirus (COVID-19). The Company was able to maintain safe operations throughout 2021 thanks to its nimble workforce – employees and contractors' personnel.

For further details, please contact:

Eline Hilal
Director, Investor Relations, Insurance & Corporate Secretary
Investor Relations Department
Tel: (973) 1783 5100
E-mail: eline.hilal@alba.com.bh
Website: www.albasmelter.com

Follow us on:

<http://www.twitter.com/Alba4World>
<http://www.facebook.com/Alba4World>
<http://www.instagram.com/Alba4World>
<http://www.linkedin.com/company/aluminium-bahrain>
<http://www.youtube.com/Alba4World>



Scan the above to access Alba Website

خبر صحفي للنشر – الخميس 11 أغسطس 2022

للتنشر الفوري
المنامة (ALBH)

شركة ألمنيوم البحرين ش.م.ب. (البا) (رمز التداول: ALBH) تقدم نتائجها المالية وفق القوانين المحاسبية المقررة بموجب المعايير الدولية لإعداد التقارير المالية (IFRS). يرجى من جميع المستثمرين والصحفيين الاطلاع على المعلومات المالية المرحلية الموحدة المختصرة حتى تاريخ 30 يونيو 2022 (المراجعة) والمنشورة على موقع الشركة www.albasmelter.com.

كما يمكن الرجوع للبيان الصحفي الرسمي لشركة البا والمعلومات المالية الكاملة على الموقع الإلكتروني www.albasmelter.com ليورصة البحرين. وفي ما يلي ملخص للنتائج المالية لشركة البا للربع الثاني والنصف الأول من العام 2022:

البا تعلن نتائجها المالية للربع الثاني والنصف الأول من العام 2022

الأداء المالي للربع الثاني والنصف الأول من العام 2022

أعلنت شركة ألمنيوم البحرين ش.م.ب. (البا) (رمز التداول: ALBH)، أكبر مصهر للألمنيوم في العالم باستثناء الصين، عن ربح بلغ 181.9 مليون دينار بحريني (483.9 مليون دولار أمريكي) للربع الثاني من العام 2022، أي بزيادة سنوية بلغت 97% مقارنة بربح بلغ 92.6 مليون دينار بحريني (246.2 مليون دولار أمريكي) لنفس الفترة من العام 2021. وقد أبلغت الشركة عن عائد أساسي ومخفض للسهم الواحد بقيمة 128 فلسًا للربع الثاني من العام 2022 مقابل عائد أساسي ومخفض للسهم الواحد بقيمة 65 فلسًا لنفس الفترة من العام 2021. وبلغ مجموع الربح الشامل الآخر للربع الثاني من 2022 ما قيمته 201.9 مليون دينار بحريني (536.9 مليون دولار أمريكي) مقابل مجموع ربح شامل آخر للربع الثاني من 2021 بلغ 90.7 مليون دينار بحريني (241.1 مليون دولار أمريكي) – أي بزيادة بلغت 123% على أساس سنوي. وبلغ إجمالي الربح للربع الثاني من 2022 ما قيمته 208 مليون دينار بحريني (553.2 مليون دولار أمريكي) مقابل 123.7 مليون دينار بحريني (328.9 مليون دولار أمريكي) لنفس الفترة من العام 2021 – أي بزيادة بلغت 68% على أساس سنوي. وفيما يتعلق بالإيرادات خلال الربع الثاني من العام 2022، حققت الشركة ما قيمته 520.4 مليون دينار بحريني (1,384 مليون دولار أمريكي) بالمقارنة مع 370 مليون دينار بحريني (984 مليون دولار أمريكي) خلال الربع الثاني من العام 2021 – أي بزيادة بلغت 41% على أساس سنوي.

وبالنسبة للنصف الأول من العام 2022، أعلنت الشركة عن ربح بقيمة 328.7 مليون دينار بحريني (874.3 مليون دولار أمريكي)، أي بارتفاع بلغ 127% على أساس سنوي مقابل ربح بقيمة 144.8 مليون دينار بحريني (385.1 مليون دولار أمريكي) لنفس الفترة من العام 2021. وقد أبلغت الشركة عن عائد أساسي ومخفض للسهم الواحد بقيمة 232 فلسًا للنصف الأول من العام 2022، وذلك

مقابل عائد أساسي ومخفض للسهم الواحد بقيمة 102 فلسًا لنفس الفترة من العام 2021. وبلغ مجموع الربح الشامل الآخر للنصف الأول من 2022 ما قيمته 357.9 مليون دينار بحريني (951.8 مليون دولار أمريكي)، أي بزيادة سنوية بلغت 140%، مقابل مجموع ربح شامل آخر بلغ 149.1 مليون دينار بحريني (396.5 مليون دولار أمريكي) في النصف الأول من العام 2021. وبلغ إجمالي الربح في النصف الأول من 2022 ما قيمته 386.0 مليون دينار بحريني (1,026.7 مليون دولار أمريكي) مقابل 204.2 مليون دينار بحريني (543.0 مليون دولار أمريكي) خلال النصف الأول لعام 2021 – بزيادة بلغت 89% على أساس سنوي. وحققت الشركة خلال النصف الأول من العام 2022 إيرادات بقيمة 975.3 مليون دينار بحريني (2,593.9 مليون دولار أمريكي) بالمقارنة مع 672.7 مليون دينار بحريني (1,789 مليون دولار أمريكي) خلال النصف الأول من العام 2021 – أي بزيادة بلغت 45% على أساس سنوي.

وبلغ مجموع حقوق الملكية حتى تاريخ 30 يونيو 2022 ما قيمته 1,770.6 مليون دينار بحريني (4,709.1 مليون دولار أمريكي)، مسجلًا ارتفاعًا بنسبة 18%، مقابل 1,503 مليون دينار بحريني (3,997.4 مليون دولار أمريكي) حتى تاريخ 31 ديسمبر 2021. وبلغ مجموع الموجودات حتى تاريخ 30 يونيو 2022 ما قيمته 2,717.3 مليون دينار بحريني (7,226.9 مليون دولار أمريكي) مقابل 2,624.6 مليون دينار بحريني (6,980.3 مليون دولار أمريكي) حتى تاريخ 31 ديسمبر 2021 – أي بارتفاع بلغ 3.5%.

وجاءت إيرادات الشركة مدفوعة بارتفاع الأسعار في بورصة لندن للمعادن (زيادة بنسبة 20% على أساس سنوي في الربع الثاني من 2022، وبنسبة 37% على أساس سنوي خلال النصف الأول من 2022) بالرغم من معدل النمو الثابت لحجم المبيعات، في حين جاءت أرباح الشركة خلال الربع الثاني والنصف الأول من العام 2022 مدفوعة بارتفاع إيرادات الشركة، فيما تأثرت جزئيًا بارتفاع نفقات التكلفة والتوزيع.

وبالإضافة إلى ذلك، أوصى مجلس إدارة شركة البنا بتوزيع أرباح مرحلية نقدية بقيمة 45,120,000 دينار بحريني (120 مليون دولار أمريكي)، بما يعادل 31.88 فلسًا للسهم الواحد (0.08478 دولار أمريكي للسهم الواحد)، على المساهمين المسجلة أسماءهم في سجل الشركة في تاريخ الاستحقاق.

أبرز أحداث الصناعة

الشكوك وعدم الاستقرار الاقتصادي يلقيان بثقلهما على صناعة الألمنيوم العالمية (- 2% على أساس سنوي)

- ضعف النشاط الاقتصادي، وزيادة التضخم، وارتفاع معدلات الفائدة يفرض ضغوطات على جميع القطاعات التصنيعية، مما أثر بدوره بشكل سلبي على طلب المستهلكين وأجبرهم على التقليل من شرائهم للمواد غير الضرورية.
- الولايات المتحدة: يواصل الطلب على الألمنيوم نموه (+7% على أساس سنوي) بدعم من الزيادة في قطاعي الإنشاء والمواصلات.
- الشرق الأوسط: ارتفاع الطلب بنسبة 3% على أساس سنوي مدعومًا بارتفاع الاستهلاك في الإمارات العربية المتحدة (+5% على أساس سنوي) والبحرين (+4% على أساس سنوي).

- الصين: تأثر الطلب بسبب إجراءات الحظر الصارمة جراء الجائحة وبعض الجوانب اللوجستية (- 6% على أساس سنوي). ومن القطاعات الأكثر تأثرًا قطاعات الإنشاء والتعبئة والسلع الاستهلاكية المعمرة.
- أوروبا: سبب ارتفاع التكلفة المعيشية ضغوطات على إنفاق المستهلكين مع تزايد المخاوف بمواجهة ركود اقتصادي (- 4% على أساس سنوي).

زيادة العرض في السوق العالمي بنسبة 3% على أساس سنوي

- تواصل العوامل الاقتصادية الضغط على الأسواق، مما أدى إلى عدم الوضوح وتفاوت الأسعار في السلع الأساسية.
- الصين: هي مصدر صافٍ، حيث بلغ إنتاجها من الألمنيوم مستويات قياسية (زيادة بنسبة 4% على أساس سنوي) منذ أبريل الماضي، إلا أن الطلب لم يشهد نفس النمو بسبب تأثيرات الحظر.
- جاء إنتاج القارة الأوروبية في مقدمة الإنتاج العالمي باستثناء الصين، إلا أن إنتاجها انخفض بنسبة 5% على أساس سنوي بسبب ارتفاع أسعار الطاقة.
- الشرق الأوسط: شهد العرض قفزة بنسبة 5% على أساس سنوي، بسبب ارتفاع الإنتاج في دولة الإمارات العربية المتحدة (+11% على أساس سنوي).
- السوق العالمي: يشهد فائضًا مع احتساب الصين (+40 ألف طن) و(+64 ألف طن) دون احتسابها.

الأسعار والمخزون في بورصة لندن للمعادن

- بلغ معدل السعر النقدي في بورصة لندن للمعادن 2,882 دولار أمريكي/ طن خلال الربع الثاني من العام 2022 – أي بزيادة بلغت 20% على أساس سنوي [الأدنى: 2,397 دولار أمريكي/ طن بتاريخ 30 يونيو 2022، والأعلى 3,483 دولار أمريكي/ طن بتاريخ 1 أبريل 2022].
- سجل المخزون في بورصة لندن للمعادن مستويات منخفضة قياسية، حيث بلغ حوالي 0.4 مليون (انخفاض بنسبة 76% على أساس سنوي).

أبرز أحداث الجوانب البيئية والاجتماعية والحوكمة في الب (النصف الأول من العام 2022)

- البتا تتال جائزة الميدالية الذهبية من الجمعية الملكية لمكافحة الحوادث (RoSPA) للسنة التاسعة على التوالي.
- أصبحت البتا أول شركة في البحرين تعيد تمويل قرضها المشترك البالغ حوالي 1.247 مليار دولار أمريكي من خلال ربطه بأهداف الاستدامة.
- اختيار البتا كأفضل شركة في مملكة البحرين من حيث تقييم الجوانب البيئية والاجتماعية والحوكمة من قبل شركة ESG Invest المتخصصة في البحوث الاستثمارية والتابعة لشركة Sustainability Excellence.

- البا تستضيف وفداً من جمعية مصارف البحرين لتعزيز أهدافها للجوانب البيئية والاجتماعية والحوكمة بتاريخ 12 يونيو 2022
- البا تطلق حملة جديدة للجوانب البيئية والاجتماعية والحوكمة في جميع أنحاء الشركة تحت عنوان "رحلة.. وليست وجهة" بتاريخ 20 يونيو 2022
- تحقيق 29 مليون ساعة عمل آمنة دون أي إصابة مضيعة للوقت بتاريخ 9 أغسطس 2022

أبرز أحداث الأداء التشغيلي في البا (النصف الأول من العام 2022)

- تجاوز حجم المبيعات 742,658 طنًا متريًا (بمعدل ثابت تقريبًا) بينما بلغ الإنتاج 787,592 طنًا متريًا، بزيادة بلغت 1.7% على أساس سنوي.
- بلغ معدل مبيعات القيمة المضافة ما نسبته 67% من إجمالي الشحنات، مقابل 64% في النصف الأول من عام 2021 (+70% مبيعات منتجات القيمة المضافة خلال الربع الثاني من العام 2022).
- افتتاح مكتب مبيعات الشركة في سنغافورة بهدف تعزيز تواجدنا في القارة الآسيوية.
- وقعت البا اتفاقية مع مجموعة ميتسوبيشي باور وسيكوا لتصبح المقاول المسؤول عن أعمال الهندسة والمشتریات والإنشاء لمجمع الطاقة الرابع بمحطة الطاقة 5.
- عقدت البا اتفاقية شراء لمدة عشر سنوات مع شركة ساوث32 لتأمين احتياجاتها من الألومينا.
- حقق مشروع الحصاد وفورات بقيمة 90.35 مليون دولار أمريكي (بما فيها تسجيل وفورات لمرة واحدة بقيمة 10 ملايين دولار من رأس المال العامل).

أولويات البا لعام 2022

- تحقيق أهداف خارطة طريق الجوانب البيئية والاجتماعية والحوكمة التي أطلقتها الشركة مؤخرًا تماشيًا مع أهداف مملكة البحرين بتحقيق الحياد الصفري الكربوني بحلول 2060.
- دمج الجوانب البيئية والاجتماعية والحوكمة في عمليات الشركة، وبحث عدد من المبادرات في هذه الجوانب مع الأطراف المعنية المختلفة والشركاء المحتملين من أجل تعزيز جوانب الاستدامة في سلسلة القيمة.
- تجاوز الهدف الموضوع للإنتاج لعام 2022 والبالغ 1,560,000 طن متري، وتحقيق أهداف الوفورات بمشروع الحصاد والبالغة 100 مليون دولار أمريكي مع نهاية العام 2022.
- الاستمرار في بحث الفرص الاستثمارية المحتملة لتوريد المواد الخام، من أجل تأمين ثلث متطلبات الألومينا.
- الاستفادة من شهادتي مبادرة استدامة الألمنيوم وأيكوفاديس لدخول أسواق جديدة ورفع نسبة منتجات القيمة المضافة إلى أكثر من 70% من مبيعات الشركة.
- استكمال الإجراءات التمويلية لمجمع الطاقة الرابع بمحطة الطاقة 5 وإرساء المناقصة لمشروع حديقة الطاقة الشمسية بحلول الربع الرابع من العام 2022.

■ إحرار التقدم في دراسة الجدوى الأولية لخط الصهر السابع.

وتعليقاً على الأداء المالي للشركة خلال الربع الثاني والنصف الأول من العام 2022، صرح رئيس مجلس إدارة شركة البنا الشيخ دعيح بن سلمان بن دعيح آل خليفة قائلاً:

"لقد تمكنا والله الحمد من تحقيق أداء مالي غير مسبوق لنرسي بذلك معايير جديدة للتميز خلال الأرباع الثلاثة الماضية (الربع الرابع من العام 2021، والربعين الأول والثاني من العام 2022) على عدة أصعدة:

- بلغت أرباح الشركة 328.7 مليون دينار بحريني (874.3 مليون دولار أمريكي) - بزيادة قدرها 127% على أساس سنوي
- تجاوزت مبيعات القيمة المضافة ما نسبته 70% خلال الربع الثاني من العام 2022 - وهي المرة الأولى في تاريخ الشركة (67% في النصف الأول من عام 2022)
- السلامة: سجلنا إنجازاً هاماً بتحقيق أكثر من 29 مليون ساعة عمل آمنة دون أي إصابة مضيعة للوقت

إن هذا الأداء القوي مكن الشركة من توزيع أرباح مرحلية على المساهمين بقيمة 120 مليون دولار أمريكي. ومع مضيئنا في ما تبقى من العام 2022، فإننا ملتزمون بتحقيق العوائد المستدامة، وكذلك تحقيق قيمة أكبر لمساهمينا".

ومن جهته صرح الرئيس التنفيذي لشركة البنا علي البقالي قائلاً:

"جاء الأداء القوي الواضح على صعيد الأرباح مدعوماً بتنوع منتجاتنا مع زيادة مبيعات منتجات القيمة المضافة وتحقيق الوفورات في التكاليف. وعلى الرغم من التحديات اللوجستية التي تواجهها الأسواق، إلا أننا تمكنا من تحقيق الأداء الجيد خلال هذا الربع، عن طريق الاستفادة من ارتفاع الأسعار في بورصة لندن للمعادن، الأمر الذي مكنا من تسديد القروض وخفض مديونية الشركة بشكل عام.

إن نجاح وتميز الشركة انعكاساً لنجاح وتميز موظفيها وعمالها وجميع منتسبيها، فالفضل يعود للجهود والمبادرات المشتركة في مجال السلامة في تحقيق إنجازات غير مسبوقة، حيث سجلنا أكثر من 29 مليون ساعة عمل آمنة دون أي إصابة مضيعة للوقت".

هذا وتعتزم إدارة الشركة عقد اجتماع هاتفي يوم الإثنين الموافق 15 أغسطس 2022 في تمام الساعة الثانية ظهرًا بتوقيت مملكة البحرين لتقديم ومناقشة الأداء التشغيلي والجوانب البيئية والاجتماعية والحوكمة والنتائج المالية للشركة خلال الربع الثاني والنصف الأول من العام 2022، بالإضافة إلى تحديد أولويات الشركة لما تبقى من العام الجاري.

انتهى

تعليق الصور

رئيس مجلس إدارة شركة البيا - الشيخ دعيج بن سلمان بن دعيج آل خليفة.
الرئيس التنفيذي لشركة البيا - علي البقالي.

نبذة عن شركة ألمنيوم البحرين ش.م.ب. (البيا) [رمز التداول: ALBH]

تعد البيا أكبر مصهر للألمنيوم في العالم باستثناء الصين وذلك من خلال إنتاجها السنوي الذي يتجاوز 1.561 مليون طن متري (2021)، وتفخر الشركة بسجل حافل من التميز على مدى 50 عامًا في كافة جوانب العمليات التشغيلية والسلامة والبيئة والتنمية الاجتماعية والاقتصادية.

واحتفلت البيا التي تعتبر واحدة من كبرى الشركات في مملكة البحرين في مايو 2021 بمرور خمسة عقود على انطلاق عملياتها التجارية. وأعقب احتفال الشركة باليوبيل الذهبي تحقيقها لإنجاز غير مسبوق على مستوى السلامة تمثل في تجاوز حاجز الـ 25 مليون ساعة عمل آمنة دون أي إصابات مضيعة للوقت بتاريخ 30 أبريل 2022، وتزامن هذا الإنجاز أيضًا مع تحقيق البيا لإجمالي إنتاج يفوق الـ 25 مليون طن متري منذ انطلاق عملياتها التجارية في عام 1971.

وتقوم البيا بتصنيع منتجات الألمنيوم عالية الجودة، في شكل منتجات معيارية وأخرى ذات قيمة مضافة، وتصديرها إلى أكثر من 240 عميلًا حول العالم عبر مكاتب مبيعاتها في أوروبا (زيورخ) وآسيا (هونغ كونغ وسنغافورة) والشركة التابعة لها في الولايات المتحدة الأمريكية. كما أن البيا مدرجة في كل من بورصة البحرين وسوق لندن للأوراق المالية، والمساهمون فيها هم كل من شركة ممتلكات البحرين القابضة ش.م.ب. (مقفلة) (69.38%)، وشركة سابك للاستثمارات الصناعية (20.62%)، والجمهور العام (10%). كما تفخر البيا بحصولها على شهادات دولية مرموقة مثل اعتماد أيزو 9001، وأيزو 14001، وأيزو 27001، وأيزو 45001، وشهادة معيار IATF 16949:2016 الخاص بنظام إدارة الجودة لصناعة السيارات، وشهادتي مبادرة استدامة الألمنيوم (ASI)، وإيكوفانيس.

وباعتبارها أول مصهر للألمنيوم في منطقة الشرق الأوسط، ساهمت البيا بشكل رئيسي في التنمية الاجتماعية والصناعية والاقتصادية بمملكة البحرين، وتعتبر القلب النابض لقطاع الألمنيوم المزدهر في البحرين، والذي يمثل حوالي 12% من الناتج المحلي الإجمالي للمملكة. وكونها إحدى كبرى الشركات في مملكة البحرين، تحرص البيا على توظيف الكفاءات الوطنية (نسبة البحرنة تبلغ 84%) بل تتخطى ذلك من خلال ضمان تعزيز كفاءاتهم ومهاراتهم عبر مختلف المبادرات التعليمية والتدريبية والتطويرية خلال جميع مراحل مسيرتهم المهنية لدى الشركة.

تعتبر البيا واحدة من أبرز الشركات الصناعية في العالم، حيث تلتزم بأعلى المعايير في الممارسات البيئية والمسؤولية الاجتماعية وحوكمة الشركات. وتركز خارطة طريق الجوانب البيئية والاجتماعية والحوكمة التي أطلقتها الشركة في فبراير 2022 على 6 أولويات استراتيجية، وهي: (1) إزالة الكربون، (2) الطاقة النظيفة والألمنيوم الأخضر، (3) الاقتصاد الدائري وصناعة الألمنيوم التحولية، (4) تعزيز رفاهية الموظفين، (5) التعاون والشراكات، (6) الشفافية والاتصالات واستيفاء المتطلبات. ومنذ تأسيسها، استثمرت البيا في العديد من المشاريع التي كان لها أثر إيجابي بالغ على المجتمع، ويمثل مصنع معالجة بقايا بطانة خلايا الصهر (دون أي مخلفات) البالغة تكلفته 37.5 مليون دولار ومشروع حديقة الطاقة الشمسية المرتقب لتوليد ما بين 5 إلى 7 ميغاوات من الطاقة النظيفة بعضًا من جهود الشركة الملموسة لتحقيق أهداف الرؤية الاقتصادية لمملكة البحرين 2030 وأهداف الحياد الكربوني الصفري بقيادة صاحب السمو الملكي ولي العهد رئيس مجلس الوزراء حفظه الله. وعلاوة على ذلك، فمن المقرر أن تضطلع البيا بدورها الاستراتيجي في منطقة صناعات الألمنيوم التحولية والتي من شأنها تعزيز مساهمة القطاعات غير النفطية في الناتج المحلي الإجمالي لمملكة البحرين.

ويؤكد شعار البيا الدائم "السلامة أولاً.. السلامة دائمًا" على أن تظل سلامة ورفاهية موظفيها وعمال المقاولين وأوليتها القصوى. وتتمتع الشركة بسجل حافل على المستوى الدولي في مجالات السلامة والصحة، حيث حصلت على جوائز مرموقة عديدة مثل جائزة الميدالية الذهبية من الجمعية الملكية لمكافحة الحوادث (RoSPA) (للسنة التاسعة على التوالي) وجائزة السلامة الدولية مع الاستحقاق من قبل مجلس السلامة البريطاني فضلاً عن ست جوائز هامة من مجلس السلامة الوطني الأمريكي لعام 2021. كما تم تكريم البيا لمبادراتها المسؤولة خلال عملية إنتاج الألمنيوم بحصولها على جائزة أفضل شركة في مجال الجوانب البيئية والاجتماعية والحوكمة في البحرين من ESG Invest، وشهادة SafeGuard من شركة بيرو فيريتاس، فضلاً عن جائزة أفضل مؤسسة في حوكمة الشركات من Ethical Boardroom.

مشروع مجمع الطاقة الرابع بمحطة الطاقة 5

يهدف مشروع مجمع الطاقة الرابع بمحطة الطاقة 5 بالشركة إلى توسعة هذه المحطة التي تقوم بتوليد الطاقة من خلال تقنية الدورة المركبة.

إخلاء المسؤولية: المعلومات الواردة في هذا البيان الصحفي مخصصة للنشر في وسائل الإعلام فقط



ويمثل هذا المجمع الإضافي إعدادات المجمعات الأخرى بالمحطة (1:1:1) من خلال وجود تقنية التوربينات الغازية من الفئة L وبالحد الأدنى من تصنيف أيزو الاسمي البالغ 680.9 ميغاوات، حيث يضم المشروع ربطاً بالمحطة الفرعية الحالية ذات سعة 220 كيلوفولت. وتتمتع محطة الطاقة ذات الدورة المركبة بكفاءة أعلى بكثير من محطتي توليد الطاقة ذات الدورة المركبة 3 و4 بالشركة. وعند الانتهاء من مشروع توسعة مجمع الطاقة الرابع في محطة الطاقة 5، ستزداد الطاقة الإنتاجية لمحطة الطاقة 5 من 1,800 ميغاوات إلى 2,481 ميغاوات.

ومن المقرر أن تتولي مجموعة ميتسوبيشي باور وسيبكو 3 مسؤولية أعمال التصميم والهندسة والمشتريات والبناء والتشغيل بمجمع الطاقة الرابع في محطة الطاقة 5، والذي من المتوقع أن تبدأ عملياته التشغيلية التجارية خلال الربع الرابع من عام 2024.

آلية التظلم الخارجي

يمكن إرسال التظلمات الخارجية المتعلقة بالأداء البيئي والاجتماعي لشركة البيا على رابط [خط البيا للنزاهة](#) - وهو خط إبلاغ سري متعدد اللغات ويدار بشكل مستقل، سواء باستخدام خط الهاتف المجاني أو الإنترنت وذلك على مدار الساعة يومياً.

استجابة البيا لجائحة كوفيد-19

جاءت استراتيجية الاستجابة لشركة البيا في وقت مبكر منذ يناير 2020 مع بدء انتشار الجائحة بما يتماشى وإرشادات الفريق الوطني للتصدي لفيروس كورونا (كوفيد-19). وتمكنت الشركة من الحفاظ على سير عملياتها التشغيلية خلال العام 2021 بفضل مرونة القوى العاملة لديها من موظفين وعمال المقاولين.

لمزيد من التفاصيل، يرجى الاتصال بـ:

إيلين هلال

مدير إداري لعلاقات المستثمرين والتأمين وسكرتارية الشركة

هاتف: 1783 5100 (+973)

بريد إلكتروني: eline.hilal@alba.com.bh

الموقع الإلكتروني: www.albasmelter.com

تابعونا على:

<http://www.twitter.com/Alba4World>

<http://www.facebook.com/Alba4World>

<http://www.instagram.com/Alba4World>

<http://www.linkedin.com/company/aluminium-bahrain>

<http://www.youtube.com/Alba4World>